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13 kwietnia na wiceprezesa Agencji NieruchomoÅ›ci Rolnych powoÅ‚any zostaÅ‚ Karol Tylenda, z
jednym zadaniem &ndash; wyciszenia burzy wokóÅ‚ sprawy odwoÅ‚ania prezesów stadnin koni
arabskich i dopilnowania tego, aby aukcja w Janowie Podlaskim odbyÅ‚a siÄ™ w terminie, a
wÅ‚aÅ›ciwie, aby w ogóle siÄ™ odbyÅ‚a. Jeden z pierwszych ruchów, jaki wykonaÅ‚, byÅ‚ sensowny.
PrzypomnÄ™ wiceprezes Tylenda anulowaÅ‚ decyzjÄ™ dyrektora ZespoÅ‚u Nadzoru
WÅ‚aÅ›cicielskiego Andrzeja Sutkowskiego, który nakazaÅ‚ pani peÅ‚niÄ…cej obecnie
obowiÄ…zki prezesa stadniny w MichaÅ‚owie, aby odebraÅ‚a michaÅ‚owskie konie trenerowi 
Adamowi Wyrzykowi z treningu. ByÅ‚ to w zamierzeniu prymitywny akt zemsty na trenerze
Wyrzyku, który oÅ›mieliÅ‚ siÄ™ wystÄ…piÄ‡ na zjeÅºdzie Polskiego ZwiÄ…zku Hodowców Koni
Arabskich przeciwko Andrzejowi Wójtowiczowi, z powodu niechlubnej roli, jakÄ… ten ostatni
odegraÅ‚ w &bdquo;dobrej zmianie&rdquo; w hodowli koni arabskich. Za tÄ™ decyzjÄ™ wiceprezes
Tylenda zyskaÅ‚ w Å›rodowisku koniarzy plus. ByÅ‚o to Å›wiateÅ‚ko w tunelu, które dawaÅ‚o
nadziejÄ™, Å¼e byÄ‡ moÅ¼e w Å›lad za tym pójdÄ… innego sensowne posuniÄ™cia. Niestety,
Å›wiateÅ‚ko zgasÅ‚o. 

Teraz wiceprezes ANR staÅ‚ siÄ™ &bdquo;bohaterem&rdquo; mediów i facebooka z powodu swojej
wypowiedzi. Wypowiedzi, jakiej udzieliÅ‚ kilka dni temu, kiedy wszystkie media obiegÅ‚a
wiadomoÅ›Ä‡, Å¼e biegli znaleÅºli powody Å›mierci dwóch klaczy naleÅ¼Ä…cych do Shirley
Watts i Å¼e nie byÅ‚o to &bdquo;dziaÅ‚anie osób trzecich&rdquo; &ndash; jak sugerowaÅ‚
wczeÅ›niej minister Krzysztof Jurgiel (pisaÅ‚em o tym w art. pt. &bdquo;No i co panie
ministrze?&rdquo;). Biegli stwierdzili, Å¼e po prostu klacze padÅ‚y z powodu skrÄ™tu jelit. ByÅ‚y to
przyczyny w zasadzie dla tego konia naturalne. A z tym arabem jest jak z samochodem alfa
romeo: piÄ™kne na zewnÄ…trz, liche w Å›rodku &ndash; oto te sÅ‚ynne juÅ¼ sÅ‚owa Karola
Tylendy, które cytujÄ… teraz media nie tylko polskie, ale takÅ¼e zagraniczne.Nie znam siÄ™ na
samochodach, wiÄ™c nie bÄ™dÄ™ komentowaÅ‚ tej wypowiedzi pod kÄ…tem
&bdquo;motoryzacyjnym&rdquo; (byÄ‡ moÅ¼e uczyni to firma Alfa Romeo), ale wiem jedno
&ndash; kiepska to reklama dla polskich koni arabskich. Kiepska zachÄ™ta dla potencjalnych
kupców, aby przyjechali na tegorocznÄ… aukcjÄ™ do Janowa Podlaskiego.  Ale jest jeszcze jeden
aspekt tej wypowiedzi, na których chcÄ™ zwróciÄ‡ uwagÄ™. Skoro Preria i Amra padÅ‚y z powodu
swej &bdquo;lichoÅ›ci w Å›rodku&rdquo;, czyli nie moÅ¼na za to winiÄ‡ obecnego kierownictwa
stadniny w Janowie Podlaskim, to rozumiem, Å¼e to samo dotyczy Pianissimy. Przypomnijmy, Å¼e
ta najsÅ‚ynniejsza i najbardziej utytuÅ‚owana na Å›wiecie janowska klacz padÅ‚a takÅ¼e na skrÄ™t
jelit 19 paÅºdziernika, kiedy jeszcze prezesem (i hodowcÄ…) w stadninie w Janowie byÅ‚ Marek
Trela. Po jego odwoÅ‚aniu minister Jurgiel podaÅ‚, Å¼e jednym z gÅ‚ównych powodów tej
niezrozumiaÅ‚ej dla koniarzy nie tylko w Polsce, ale takÅ¼e na caÅ‚ym Å›wiecie decyzji, byÅ‚
&bdquo;brak nadzoru weterynaryjnego&rdquo; co doprowadziÅ‚o do Å›mierci Pianissimy i
naraÅ¼enia skarbu paÅ„stwa na duÅ¼Ä… stratÄ™ finansowÄ…. Panie prezesie  - zwracam siÄ™
do Karola Tylendy &ndash; rozumiem, Å¼e teraz, kiedy Pan juÅ¼ wie, Å¼e to wewnÄ™trzna
lichoÅ›Ä‡ Prerii i Amry doprowadziÅ‚a do tego, Å¼e Å‚atwo padÅ‚y ofiarÄ… skrÄ™tu jelit, wie Pan
teÅ¼, Å¼e nie inaczej musiaÅ‚o byÄ‡ w przypadku Pianissimy. Bo przecieÅ¼ nadzór weterynaryjny
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byÅ‚ w janowskiej stadninie taki sam we wszystkich trzech wypadkach, a moÅ¼e nawet w czasie po
odwoÅ‚aniu Treli, ten nadzór byÅ‚ lepszy. PrzecieÅ¼ w dozorowanie Amry zostaÅ‚a
zaangaÅ¼owana klinika SGGW w Warszawie, a mimo tego klacz zdechÅ‚a. ZdechÅ‚a, bo licha
byÅ‚a wewnÄ…trz. Rozumiem, Å¼e teraz zapisze siÄ™ Pan na wizytÄ™ do ministra Jurgiela i
wytÅ‚umaczy mu, Å¼e siÄ™ pomyliÅ‚. ByÄ‡ moÅ¼e nie miaÅ‚ dobrych informacji, byÄ‡ moÅ¼e
ktoÅ› go celowo wprowadziÅ‚ w bÅ‚Ä…d, doÅ›Ä‡, Å¼e PianissimÄ™ dopadÅ‚ skrÄ™t jelit z tych
samych powodów &ndash; bo byÅ‚a licha wewnÄ…trz. Trzeba wiÄ™c, aby Pan Minister odwoÅ‚aÅ‚
swój pochopny zarzut o braku nadzoru weterynaryjnego, przeprosiÅ‚ Marka TrelÄ™ i  - przede
wszystkim &ndash; przywróciÅ‚ go na stanowisko prezesa stadniny w Janowie. To co Panie
Prezesie? Czekamy na informacjÄ™, kiedy przekaÅ¼e Pan swoje spostrzeÅ¼enia Ministrowi i kiedy
Marek Trela zostanie uwolniony od niesprawiedliwego &ndash; co teraz widaÄ‡ dziÄ™ki Pana
diagnozie jak na dÅ‚oni &ndash; zarzutu o brak nadzoru weterynaryjnego?Marek Szewczyk PS1.
ÅšwiateÅ‚ko zgasÅ‚o jeszcze z jednego powodu. Kiedy jeszcze losy aukcji byÅ‚y niewiadome,
wiceprezes ANR wykonywaÅ‚ pojednawcze gesty w stosunku do Å›rodowiska arabiarzy. Kiedy
jednak opanowali sytuacjÄ™ i z aukcjÄ… &ndash; ich zdaniem &ndash; jest wszystko w porzÄ…dku
(czy bÄ™dzie wszystko w porzÄ…dku, przekonamy siÄ™ 14 sierpnia), nastÄ…piÅ‚o usztywnienie
stanowiska. Annie Stojanowskiej zmieniono tryb wypowiedzenia: z trzymiesiÄ™cznego, zwykÅ‚ego
wypowiedzenia, na zwolnienie dyscyplinarne. A powodem &ndash; wypowiedzi niekorzystne dla
ANR. A jakie mogÅ‚y byÄ‡, kiedy ANR szkodzi hodowli koni arabskich w Polsce? Kiedy przyczynia
siÄ™ do deprecjacji jednej z niewielu marek, z jakich Polska byÅ‚a sÅ‚awna na caÅ‚ym Å›wiecie? 
PS2. Na dzisiejszym zjeÅºdzie Polskiego ZwiÄ…zku Hodowców Koni przewodniczÄ…cym Komisji
Rewizyjnej z najwiÄ™kszÄ… liczbÄ… gÅ‚osów (i burzÄ… oklasków) zostaÅ‚ Jerzy BiaÅ‚obok,
wyrzucony przez ANR wieloletni prezes stadniny w MichaÅ‚owie, który w poprzedniej kadencji byÅ‚
przewodniczÄ…cym SÄ…du KoleÅ¼eÅ„skiego PZHK. Koniarze potrafiÄ… doceniÄ‡ fachowoÅ›Ä‡
innych koniarzy. Tylko ANR, wÅ‚adza zwierzchnia nad stadninami i stadami ogierów, nie potrafi.
MaÅ‚o tego &ndash; wrÄ™cz tÄ™pi fachowców. W takim paranoicznym kraju przyszÅ‚o nam
Å¼yÄ‡! 

https://hipologika.pl 24.06.2025, 8:27:04 - 2

https://hipologika.pl
mailto:webmaster@hipologika.pl

